



သတင်းထုတ်ပြန်ချက်

ရိုးမဘဏ် နှင့် VisionFund Myanmar (VFM) တို့ ဘဏ္ဍာရေးပံ့ပိုးမှု သဘောတူ စာချုပ်လက်မှတ်ရေးထိုး

ယင်း ဘဏ္ဍာရေးပံ့ပိုးမှု သဘောတူ စာချုပ်သည် မြန်မာနိုင်ငံ တိုင်းဒေသကြီး ၁၂ ခုရှိ အသေးစားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးရေးကို ဆက်လက် ကူညီထောက်ပံ့ပေးနိုင်မည် ဖြစ်သည်။

ရန်ကုန်၊ မြန်မာ။ ။ ဩဂုတ်လ (၁၇) ရက်၊ ၂၀၁၈ ခုနှစ် - ရိုးမဘဏ် နှင့် VisionFund Myanmar တို့သည် မြန်မာ ကျပ်ငွေ ၇ ဘီလီယံ နှင့် ညီမျှသော အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၄.၉ ဘီလီယံ တန် ဘဏ္ဍာရေးပံ့ပိုးမှု သဘောတူ စာချုပ်ကို ဩဂုတ်လ (၁၃) ရက်နေ့က လက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့သည်။ ယင်း ဘဏ္ဍာရေးပံ့ပိုးမှု သဘောတူ စာချုပ်သည် ကျေးလက် ဒေသရှိ VisionFund Myanmar ၏ စားသုံးသူများကို ချေးငွေများ ဖြင့် ထပ်မံပံ့ပိုး ဝန်ဆောင်ပေးနိုင် မည်ဖြစ်ပြီး အထူးသဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ လယ်ယာလုပ်ငန်း ကဏ္ဍအတွက် အကျိုးအမြတ် ရရှိစေမည် ဖြစ်သည်။ VisionFund Myanmar သည် သင့်တင့်သော နှုန်းထားဖြင့် ရယူနိုင်သော ချေးငွေများဝန်ဆောင်မှုပေးခြင်းဖြင့် အသေးစား စီးပွားရေးလုပ်ငန်းပိုင်ရှင်များကို လုပ်ငန်း စတင် ထူထောင်နိုင်ရန် (သို့မဟုတ်) တိုးချဲ့ရန် ကူညီပံ့ပိုးသည်။ VFMသည် မြန်မာတစ်နိုင်ငံလုံးရှိ တိုင်းဒေသကြီး (၁၂) ခုတွင် ရုံးခွဲပေါင်း (၄၈) ခုဖြင့် လုပ်ငန်းလည်ပတ်လျက်ရှိသည်။

ရိုးမဘဏ်သည် ဝန်ထမ်းပေါင်း ၃,၀၀၀ ကျော်ရှိကာ နိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် ဘဏ်ခွဲပေါင်း (၇၅) ခုဖြင့်လည်ပတ်နေသော မြန်မာနိုင်ငံ၏ အကြီးဆုံးဘဏ်များထဲမှ တစ်ခုဖြစ်သည်။ ရိုးမဘဏ် ၏ မြန်မာ့အသေးစား ချေးငွေလုပ်ငန်းအဖွဲ့အစည်း များနှင့် ရေးထိုးသော (၈) ခုမြောက် ယခုဘဏ္ဍာရေး သဘောတူစာချုပ်သည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရေရှည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု အတွက် ရိုးမဘဏ်၏ အလေးထားဆောင်ရွက်မှုကိုထင်ဟပ်ပြသခြင်းပင် ဖြစ်သည်။ " မြန်မာနိုင်ငံမှာရှိတဲ့ VisionFunds ရဲ့ လုပ်ငန်းတွေကို ကူညီပံ့ပိုးရတဲ့အတွက် ဝမ်းသာမိပါတယ်။ VisionFundက ဝင်ငွေနည်းတဲ့ မိသားစုတွေကို ကူညီ ပံ့ပိုး ပေးနေတဲ့ အတွက် ရိုးမဘဏ်က VisionFund ကနေ တစ်ဆင့် လုပ်ဆောင်ပေးတဲ့ယခု ဘဏ္ဍာရေးပံ့ပိုးမှုဟာ လူမှု ကျိုးသက်ရောက်မှုတွေကို ဖြစ်စေပါတယ်။ ဒါ့အပြင် VisionFund က ရိုးမဘဏ် ရဲ့ ကောင်းမွန်ပြည့်ဝတဲ့ အုပ်ချုပ်မှုပုံစံ ကဲ့သို့ တူညီတဲ့အဖွဲ့အစည်း စံတန်ဖိုးနဲ့ ကောင်းမွန်တဲ့ ကောင်းမွန်တဲ့အုပ်ချုပ်မှုပုံစံ အပြည့်အဝရှိပြီး မြန်မာနိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအတွက် ရေရှည်စိတ်အား ထက်သန်မှုရှိတဲ့ ရိုးမဘဏ်ကို လက်တွဲလုပ်ကိုင်ဖို့ ရွေးချယ်ခဲ့တဲ့အတွက် ဂုဏ်ယူမိပါတယ် " ဟု ရိုးမဘဏ်၏ Special Advisor to the Chairman and CEO ဖြစ်သူ Mr. Hal Boshier က ပြောသည်။

VisionFund Myanmar သည် VisionFund International (VFI) ၏ လက်အောက်ခံအဖွဲ့အစည်းတစ်ခုဖြစ်ပြီး ယင်းအဖွဲ့အစည်း နှစ်ခုစလုံးသည် World Vision ၏ အဖွဲ့အဝင် အဖွဲ့အစည်းများ ဖြစ်သည်။ VisionFund Myanmar သည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် အသေးစားငွေချေးလုပ်ငန်းနှင့် အခြားသော ငွေကြေးဝန်ဆောင်မှုများကို ၁၉၉၈ ခုနှစ်မှ စတင်ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး လက်ရှိအချိန်တွင် အဖွဲ့ဝင်ပေါင်း ၁၈၀,၀၀၀ ကို ဝန်ဆောင်မှုပေးလျက်ရှိသည်။ အဖွဲ့အစည်း ၏ ရည်ရွယ်ချက်ဖြစ်သော အသေးစားစီးပွားရေးလုပ်ငန်းများကို ထောက်ပံ့ကူညီပေးခြင်းအားဖြင့် ၎င်းတို့ ၏ မိသားစုဝင် များ ဝင်ငွေ သာမက အ လုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများပါ တိုးပွားလာစေရန်နှင့် ရပ်ရွာအ သိုင်အဝန်းအတွက် လည်း အလားအလာရှိသော စီးပွားရေးအခွင့် အလမ်းများကို ဖန်းတီးပေးနိုင်ရန် အတွက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

"ပြည်တွင်းကနေ ဘဏ္ဍာငွေပံ့ပိုးပေးနိုင်တဲ့ အရင်းအမြစ်အခွင့်အလမ်းတွေထဲက တစ်ခုကို စ တင်ပြီး ဆုပ်ကိုင်နိုင်ခဲ့တာက ဦးရှင်းဖန်းရဲ့ ရည်မှန်းချက်ဖြစ်တဲ့ ဆင်းရဲနွမ်းပါးမှုလျော့ပါးသက်သာရေး ကိုဖော်ဆောင်တဲ့နေရာမှာ အရေးကြီးတဲ့ ပန်းတိုင် တစ်ခုအဖြစ် သတ်မှတ်နိုင်ပါတယ်။ ရှေ့ဆက်ပြီး ရိုးမဘဏ်နဲ့ ကောင်းမွန်အကျိုးဖြစ်ထွန်းစေမဲ့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ဆက်လက်လုပ်ဆောင်နိုင်ဖို့ ကျွန်တော်တို့ မျှော်လင့်ပါတယ်။" ဟု VisionFund Myanmar ၏ CEO ဖြစ်သူ Mr. Rommel Caringal က ပြောကြားခဲ့သည်။

XXX

ရိုးမဘဏ်အကြောင်း

၁၉၉၃ ခုနှစ်က စတင်တည်ထောင်ခဲ့သည့် ရိုးမဘဏ်သည် မြန်မာနိုင်ငံတွင် အတိုးတက်ဆုံးသော ပြည်တွင်းပုဂ္ဂလိက ဘဏ်တစ်ခုဖြစ်သည်။ နှစ်အနည်းငယ်ကြာပြီးနောက်မှာပင် ရိုးမဘဏ်သည် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်၊ နည်းပညာ၊ ကော်ပိုရိတ် အုပ်ချုပ်ရေး စသည့် အဓိကကျသည့်အခန်းကဏ္ဍများတွင် မဟာဗျူဟာကျသော ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများကို သိသာစွာ လုပ်ကိုင်ခဲ့သည်။

လက်ရှိတွင် ရိုးမဘဏ်သည် တန်ဖိုးအားဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ အကြီးဆုံးဘဏ်များစာရင်းတွင် နံပါတ် (၄) နေရာ၌ ရပ်တည် နေပြီး ဝန်ထမ်းပေါင်း ၃,၀၀၀ ကျော်ရှိကာ နိုင်ငံတစ်ဝန်းတွင် ဘဏ်ခွဲပေါင်း ၇၅ ဘဏ်ကို ဖွင့်လှစ်ထားသည်။ ၂၀၁၄ ခုနှစ်တွင် ရိုးမဘဏ်သည် နိုင်ငံတကာငွေကြေးအဖွဲ့အစည်းဖြစ်သော International Finance Corporation (IFC) မှ ပထမဆုံး တိုက်ရိုက် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသော ဘဏ်တစ်ခု ဖြစ်လာပြီး Credit Risk Management ၊ Finance ၊ Treasury ၊ Product Development တို့ကို အဆင့်မြှင့်တင်ရန်၊ New Core Banking System ကို အသုံးပြုနိုင်ရန် IFC ၏ သုံးနှစ်တာကာလအတွက် အကြံပေးမှု များ ပြုလုပ်သည့်အကူအညီကို ရရှိခဲ့သည်။ ထို့ပြင် ဂျာမနီနိုင်ငံ ဖွံ့ဖြိုးရေး အေဂျင်စီတစ်ခုဖြစ်သော GIZ မှလည်း နည်းပညာ အထောက်အကူများ ရရှိခဲ့ပြီး အသေးစားအလတ်စား လုပ်ငန်းများသို့ ချေးငွေထုတ်ချေးခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ တိုးတက်မှုများ ရရှိခဲ့ကာ လုပ်ငန်းများ ချဲ့ထွင်ဆောင်ရွက်နိုင်ခဲ့သည်။ ၂၀၁၅ ခုနှစ်တွင် ဆက်သွယ်ရေးကုမ္ပဏီ တယ်လီနောနှင့်ပူးပေါင်း၍ မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းသို့ ဒစ်ဂျစ်တယ်ဘဏ္ဍာရေးဝန်ဆောင်မှုလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နိုင်သည့် Wave Money ကို ပူးတွဲတည်ထောင်ခဲ့သည်။ ရိုးမဘဏ်သည် နိုင်ငံတကာ အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုဖြစ်သည့် LIFT နှင့် လက်တွဲ၍ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးရေးတွင် အဓိကကျသော အခန်းကဏ္ဍတစ်ခုဖြစ်သည့် လယ်ယာစီးပွားကဏ္ဍအတွက်လည်း တိုးချဲ့လုပ်ကိုင်လျက်ရှိသည်။ ယင်းလယ်ယာစီးပွားကဏ္ဍအတွက် နယ်သာလန်နိုင်ငံမှ RaboBank ကလည်း နည်းပညာအထောက်အပံ့များ ကူညီလျက်ရှိသည်။ ရိုးမဘဏ်သည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဘဏ္ဍာရေးကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးမှုအတွက် ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။

VisionFund Myanmar အကြောင်း

ဦးရှင်းဖန်(ဒ်) သည် အာရှ ၊ အာဖရိက၊ အရှေ့ ဥရောပ နှင့် လက်တင် အမေရိက ရှိ နိုင်ငံပေါင်း ၃၀ တွင် အသေးစား ငွေရေးကြေးရေး လုပ်ငန်းများဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ ဦးရှင်းဖန်(ဒ်)မြန်မာသည် ၃၀ နိုင်ငံ အနက် တစ်နိုင်ငံ အဖြစ်ပါဝင်သည်။ ဦးရှင်းဖန်(ဒ်) မြန်မာ အသေးစား ငွေရေးကြေးရေး ကုမ္ပဏီ လီမိတက် သည် ၂၀၁၅ ခုနှစ်မှ စတင်၍ အဖြစ်ကလေးသူငယ်များ၏ ဘဝများ ကိုတိုးတက်စေရန်အတွက် ဝင်ငွေနည်းပါး သော မိသားစုဝင်များကို အသေးစား ချေးငွေ နှင့် အခြားသော ငွေကြေးဆိုင်ရာဝန်ဆောင်မှု များကို ဆောင်ရွက်ပေး လျက်ရှိသည်။ လက်ရှိတွင် ဦးရှင်းဖန်(ဒ်) မြန်မာသည် ငွေချေး ထုတ်ယူသူ အယောက် တစ်သိန်းရှစ်သောင်း ကျော် (အမျိုးသမီးငွေစုအဖွဲ့ဝင် ၈၆%) နှင့် ငွေပမာဏ ကန်ဒေါ်လာ ၃၃ သန်း ဖြင့် လည်ပတ်ဆောင်ရွက် လျက်ရှိပါသည်။ ထပ်မံသိရှိလိုသော အချက်အလက်များအတွက် www.visionfundmyanmar.org တွင် လေ့လာနိုင်ပါသည်။

အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက

ရိုးမဘဏ်

မေဦး

Head of Communication and Marketing, Yoma Bank.

မိုဘိုင်းလ်ဖုန်း : +၉၅ ၉ ၇၇၁၀၀၀၇၁၊ +၉၅ ၉ ၉၆၇၀၀၀၇၁

အီးမေးလ် mayoo@yomabank.com

Vision Fund Myanmar

ဇော်ဖြိုးဝေ

Communications and Marketing Officer

မိုဘိုင်းလ်ဖုန်း : + ၉၅ ၉ ၇၇၉ ၆၅၈ ၅၀၆

အီးမေးလ် Zaw_Phyo_Wai@wvi.org

ဓာတ်ပုံ (၁)



ရိုးမဘဏ် နှင့် VisionFund Myanmar မှ ကိုယ်စားပြု အကြီးအကဲများကို ဘဏ္ဍာရေး သဘောတူညီမှု လက်မှတ် ရေးထိုးပွဲအပြီးတွင် တွေ့ရစဉ်။

ဓာတ်ပုံ (၂)



VisionFund Myanmar ၏ CEO ဖြစ်သူ Mr. Rommel Caringal နှင့် ရိုးမဘဏ်၏ Special Advisor to the Chairman and CEO ဖြစ်သူ Mr. Hal Boshier တို့ကို လက်မှတ်ရေးထိုးပွဲတွင် တွေ့ရစဉ်။

ဓာတ်ပုံ (၃)



VisionFund Myanmar ၏ CEO ဖြစ်သူ Mr. Rommel Caringal နှင့် ရိုးမဘဏ်၏ Special Advisor to the Chairman and CEO ဖြစ်သူ Mr. Hal Boshier တို့ကို လက်မှတ်ရေးထိုးပွဲတွင် တွေ့ရစဉ်။